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4.4.2011 | 18:10 | pořad: Ozvěny dne

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Takže Ladislav Bátora se nakonec místa na ministerstvu školství dočkal, bude ekonomickým poradcem ministra Josefa
Dobeše. Pan Bátora přitom vyvolává u části veřejnosti jisté rozpaky, zejména kvůli kandidatuře do parlamentu za krajně
pravicovou Národní stranu v roce 2006. Ministr Dobeš ale dnes řekl, že pan Bátora nemá extrémistické názory a pomůže
mu snížit byrokratickou a ekonomickou zátěž úřadu. Ladislava Bátory se už před časem zastal také prezident Václav
Klaus. Podle médií si ministr Dobeš pana Bátoru vybral na přímé doporučení prezidentova poradce Petra Hájka. Naším
hostem je nyní tajemník prezidenta republiky Ladislav Jakl. Dobrý den.

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Dobrý večer.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Dá se tedy říci, že Ladislav Bátora jde na ministerstvo školství jaksi na podnět z Hradu.

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Já nevím, já jsem žádný takový podnět nedal a nemám k tomu co říct.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Ani s panem Hájkem jste o tom nemluvil?

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Nemluvil, já mluvím o věcech, o kterých dobře vím a o tomto nevím nic. Já jsem u žádného takového vyjednávání nebyl,
považuji ale za dost možné, že pan ministr Dobeš potřeboval posílit svůj tým a tak možná oslovil různá místa, různé lidi,
jestli o někom nevědí, považuji to za klidně možné, ale u žádného takového jednání jsem nebyl.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Pokud se nepletu, tak podle vašeho názoru, pane Jakle, veškeré debaty o těch údajně xenofobních postojích pana
Bátory jsou liché, je to tak?

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Ony nejsou ani údajně xenofobní. Neexistuje, já  jsem se tou věcí trošku zabýval, díval jsem se po Internetu a tak
všude možně, já jsem nenalezl ani jednu jedinou větu, jediné slovo, o které bych se ti, kteří chtějí očernit pana Bátoru
a před veřejností ho vydávat za nějakého zlého nenávistného člověka, o jaké se opírají, takový výrok podle mě vůbec
neexistuje, protože kdyby nějaký existoval, tak už  ho dávno mají všichni novináři v ústech.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
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Samotná kandidatura do parlamentu za Národní stranu, není to jistý problém, který by mohl diskvalifikovat lidi od funkcí
ve státní správě?

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Národní strana, pokud vím, byla legální strana, ne každý tuto stranu může volit a souhlasit s ní, ne každý třeba souhlasí
se sociální demokracií nebo s komunistickou stranou, ale ta strana byla legální, nikdy proti ní nebylo vedeno žádné
řízení, porušení nebo podezření z porušení zákona nebo něco podobného, ano, ta strana může někomu politicky
vyhovovat, politicky nevyhovovat, ale byla to legální strana, je zvláštní, že diskvalifikací pro úvahy na různá místa není
třeba kandidatura za komunisty.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Tajemník prezidenta republiky Ladislav Jakl. Já vám děkuji za rozhovor, děkuji za vaše vyjádření, na shledanou.

Ladislav JAKL, tajemník prezidenta republiky
--------------------
Děkuji vám také, na shledanou.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Ministra Dobeše jsme samozřejmě zvali do dnešních Ozvěn, omluvil se, nemá čas. Proti nástupu Ladislava Bátory na
ministerstvo školství se zdvihla vlna odporů i v Akademické obci, odmítla jej třeba Vědecká rada Filozofické fakulty
Univerzity Karlovy. Rozpaky ale panují i v některých politických kruzích. Na lince je teď bývalý ministr školství, předseda
Strany zelených Ondřej Liška. Dobrý den. Vítám vás ve vysílání.

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
Dobrý večer.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Vy byste si pana Bátoru za svého poradce evidentně nevybral?

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
To jste řekl moc pěkně. Já bych ho ani nehledal v takovýchto kruzích, protože si myslím, že lidé s takovýmto rejstříkem
prostě nepatří do nejvyšších pater politiky a už vůbec ne mezi nejvyšší státní úředníky, poradce ministra. Já myslím, že
jejich názory, jejich postoje a to, v jakých vodách se pohybují, je diskvalifikuje proto, aby mohli na ministerstvu školství
působit.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Ale proč, pane Liško, protože teď jsme slyšeli pana Jakla, který říkal, že si cíleně vyhledával informace, nenalezl žádný
důkaz o tom, že by pan Bátora zastával nějaké xenofobní postoje.

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
Já si myslím, že zřejmě nechodí na ty správné servery. Stačí, když se podíváte na, například romea.cz, anebo na
samotné stránky iniciativy dost.cz, které, jehož, jejímž reprezentantem pan Bátora je, kde je například video z jejich
shromáždění z minulého týdne, jehož se zúčastnil jak pan Bátora, tak například paní Bobošíková, pan Jakl a další, kde /
nesrozumitelné/ velmi nenávistným způsobem své názory. Já myslím, že si každý může udělat názor o tom, jestli tohle
je politická kultura a která patří do naší politiky nebo ne. Koneckonců toho shromáždění se zúčastnili a mluvili na něm i
takoví lidé, jako například zakladatel Národní strany a dalších, takže myslím si, že to samo svědčí o sobě. Podívejte se
na to, skutečně není žádný zákon, on ze zákona se ničeho špatného nedopustil, to, že ta strana byla později zrušena
jako extrémistická, to je faktum, byla zrušena ...

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Počkejte, Národní strana nebyla zrušena jako extrémistická.

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
Pardon, já se omlouvám, ne, ne, omlouvám se, máte pravdu, to, že ta Národní strana, ona nebyla zrušena, ale to, jak
ty náklady hlásila v době, kdy byl pan Bátora jejím kandidátem, tak tam jednoznačně najdeme názory, které jsou, které
je možné označit za xenofobní ...
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Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Na druhé straně, na druhé straně je možné odpovědět tím, co už říkal třeba tak pan Jakl, že prostě to byla tehdy legální
strana, ale prosím ještě k další věci, vaše výhrady platí, i když pan Bátora nemá zastávat žádnou, řekněme, ideologicky
citlivou pozici, má být ekonomickým poradcem ministra.

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
Já si myslím, že to platí i pro tento případ, protože ministerstvo školství jako takové je jako celek zodpovědné za stav a
kvalitu vzdělávání v České republice a ta pozice, byť sice má být ekonomickým poradcem, tak úzce souvisí s celkovou
náplní a kompetencí toho resortu, to znamená, já si myslím, že tam prostě nemá být, že to je špatný signál, já si myslím,
že to je špatná zpráva pro všechny učitele a rodiče, kteří každý den vedou děti ve školách či v rodinách k toleranci,
k respektu odlišnosti, snaží se jim vysvětlit, že svět není plochý, že není černobílý a proto tam lidé, kteří k takovéhle
ideologii propadli, tak tam prostě nemají co dělat. Já si myslím, že to je, že to není nic nelegálního, ale že je to spíše
otázka politické kultury, kterou nelze nařídit, a proto ho kritizujeme, proto tenhle krok si myslíme, že je základně špatně.

Jan BUMBA, moderátor
--------------------
Říká bývalý ministr školství, předseda Strany zelených Ondřej Liška. Děkujeme i vám za rozhovor. Na shledanou.

Ondřej LIŠKA, bývalý ministr školství, předseda Strany zelených
--------------------
Díky, na shledanou.


